
Ing. Jan Mládek, CSc.
Ministerstvo průmyslu a obchodu
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110 15 Praha 015 - Staré Město

Otevřený dopis ministrovi průmyslu a obchodu ČR, Ing. Janu Mládkovi, CSc.

Vážený pane ministře,

po zralé úvaze a ve vzájemné shodě zástupců obcí lokality Kraví hora si dovolujeme tímto
reagovat na Vaše prohlášení ze dne 15.července 2016, ohledně návrhu dalšího postupu ve
výběru lokality pro budoucí výstavbu hlubinného úložiště vyhořelého jaderného paliva.
Způsob zveřejnění tohoto prohlášení a zejména jeho prezentace některými médii způsobil
značný rozruch nejen mezi volenými starosty dotčených obcí, ale především v širokých
řadách obyvatelstva našich obcí.
Obracíme se na Vás proto s následujícími tezemi a pevně věříme, že je budete ochoten a
schopen zohledňovat při Vašem dalším postupu v této citlivé záležitosti.

1) Nesouhlasíme s nynějším postupem úřadů ve věci geologického průzkumu pro vyhledání
hlubinného úložiště. Trváme na tom, aby se podrobné geologické průzkumy provedly na
minimálně 4 lokalitách, ze kterých se bude dále transparentně vybírat. Hlavním kritériem při
výběru lokality přitom musí být vhodnost geologického prostředí a zejména její bezpečnost.

2) Odmítáme tvrzení a vytváření mediálního obrazu lokality "Kraví hora" jako území s naprostou a
bezvýhradnou podporou pro geologické průzkumy, popř. umístění trvalého uložiště.
Z 8 dotčených obcí jsou hned dvě (Bukov a Sejřek), kde je zastupitelstvo těchto obcí vázáno
výsledky odmítavého referenda, resp. obecní ankety a v současné době neexistuje žádná
politická vule na tomto cokoliv měnit.

3) Cítíme, že MPO, stát, SÚRAO zaměňují naši ochotu konstruktivně jednat a přijmout silné
argumenty protistrany, s ochotou činit vynucené ústupky pod silným tlakem - diktátem úřadů.

4) Fakt, že s námi nikdo s předstihem neprojednal minulý týden Vámi zveřejněné opatření, a že
jsme se je dozvěděli až od redaktorů jednotlivých médií, je pro nás velmi vážná indicie svědčící
o špatné komunikaci ze strany státu. V horším případě to svědčí o přezíravém postoji k obcím
jako rovnocennému partnerovi.

5) Při výběru lokality je pro nás absolutní prioritou její naprostá a bezvýhradná bezpečnost. To,
že žádná obec z lokality Kraví hora nepodala žalobu, si státní úředníci nesmí vysvětlovat jako náš
generální souhlas s jejich úmysly. Chtěli jsme se ke státu zachovat korektně a konstruktivně a to
samé samozřejmě očekáváme od státu v minimálně podobné míře.
Pokud ovšem ze strany státu bude upřednostňováno kritérium podání či nepodání žalob před
bezpečností lokality, jsme připraveni před povolením další fáze průzkumů ve všech našich
obcích vyhlásit referenda a následně jejich výsledky respektovat a hájit se všemi zákonnými
prostředky.

6) Chápeme, že stát chce něco vybudovat, nicméně se k nám musí chovat jako k rovnocenným
partnerům, ne jako k podřízeným. Vzájemná důvěra se buduje po mnoho let, někdy i desetiletí a
délka volebních období nemůže být časovou linií ohraničující jednotlivé činy.

7) Požadujeme prosazení podpory širšího regionu kolem zkoumaných lokalit. Problematika výběru
lokality pro umístění uložiště VJP se z hlediska geologie dotýká vymezeného okruhu obcí.
Z hlediska veřejného mínění a meziobecních vztahů v rámci širšího regionu je v našem
společném zájmu podpora území nad rámec stanovený zákonem, zejména v oblasti dopravní
infrastruktury, školství, dostupnosti zdravotnictví, státní správy atd.

8) Nehodláme přistupovat k jednostranným krokům narušujícím náš dosavadní postoj, budou-li
naše představy a požadavky kladně přijaty a skutečně realizovány. V každém případě jsme



připraveni hájit zájmy našich obyvatel. Zároveň jsme připraveni ke konstruktivnímu a rovnému
dialogu se státem a jeho složkami.

Všechny výše uvedené připomínky jsou dílem společné dohody mezi starosty obcí lokality
"Kraví hora", nevyjadřují však řádně projednaná a schválená stanoviska zastupitelstev našich
obcí. Ta budou se zněním tohoto textu seznámena na jejich nejbližších zasedáních. Nemůžeme
tedy s jistotou vyloučit dodatečné korekce a doplnění od jednotlivých obcí.

Vzhledem k faktu, že většina z nás vykonává funkci neuvolněně, bojujeme s nedostatkem
volného času. Zároveň je doba dovolených. Z těchto důvodů se někteří z nás omlouvají ze
schůzky konané dne 28.7.2016. Pevně věříme, že v blízké budoucnosti budeme mít více
možností ke společným setkáním a konstruktivní diskusi.

S pozdravem, níže podepsaní zástupci obcí lokality "Kraví hora" .«.
Za obec Bukov, Jiří Vrbka, starosta obce
Za obec Drahon in, Ji ři Kotas, starosta obce ;.,tf:;. j .
Za obec Milasin, Marie Dvořáková, starostka obce ~:;:::Z:(::;
Za obec Moravecké Pavlovice, Josef Havránek, starosta obce~7 ~.~~
Za obec Olší, Martin Pavlíček, starosta obce P~ ~ .

.:~.I.. .Za obec Sejřek, Ivana Mazourová, starostka obce

Za obec Střítež. Radek Štourač, starosta obce .~ .

Za obec Véžná, Jiři Vesely, mistostarosta obce ~ z.t .
Za Mikroreg ion Bystřicko, Libo r Pokorný, předsed a, člen PS pro dialog .. .. .g /.... .
V Milasíně, dne:22.července 2016


